Динамика брачно-семейных отношений в современном белорусском обществе. / Леонова Мария Юрьевна; Факультет философии и социальных наук, Кафедра социологии; науч. рук. Шкурова Елена Валерьевна.

Ключевые слова: СЕМЬЯ, БРАК, БРАЧНО-СЕМЕЙНЫЕ ОТНОШЕНИЯ, АЛЬТЕРНАТИВНЫЕ ФОРМЫ БРАКА И СЕМЬИ, ЦЕННОСТЬ, УСТАНОВКА.

Объект работы – брачно-семейные отношения в современном белорусском обществе.

Предмет дипломной работы — динамика брачно-семейных отношений в современном белорусском обществе.

Цель дипломной работы— изучить динамику брачно-семейных отношений в современном белорусском обществе.

Результаты: В дипломной работе проанализированы социологические подходы К изучению брака и семьи макросоциологических в микросоциологических парадигмах. Рассмотрена сущность, виды и функции брака и семьи. Выявлены ценности и установки в сфере брачно-семейных отношений. Репрезентировано состояние брачно-семейных отношений в современном белорусском обществе. Представлены альтернативные формы брака и семьи в современном белорусском обществе. Определены брачносемейные установки студенческой молодежи на примере студентов Факультета философии и социальных наук Белорусского государственного университета.

Dynamics of marriage and family relations in modern Belarusian society: resume of the thesis / Leonova Maria Yuryevna; Faculty of Philosophy and Social Sciences, Department of Sociology; scientific supervisor Shkurova Elena Valeryevna.

Keywords: FAMILY, MARRIAGE, MARRIAGE-FAMILY RELATIONS, ALTERNATIVE FORMS OF MARRIAGE AND FAMILY, VALUE, ATTITUDE.

The object of the thesis is marriage and family relations in modern Belarusian society.

The subject of the thesis is dynamics of marriage and family relations in modern Belarusian society.

The goal of the thesis is to consider the dynamics of marriage and family relations in modern Belarusian society.

Results: Sociological approaches to the study of marriage and family in macrosociological and microsociological paradigms are analyzed. The essence, types and functions of marriage and family are considered. Values and attitudes in the sphere of marriage and family relations are revealed. The state of marriage and family relations in the modern Belarusian society is represented. Alternative forms of marriage and family in modern Belarusian society are represented. Marriage and family attitudes of student youth are determined on the example of students of the Faculty of Philosophy and Social Sciences of the Belarusian State University.